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رئیس دفتر رهبر معظم انقلاب:
توصیه حضرت آقا به مسئولان، رفع مشکلات معیشتی 

و گرفتاری های مردم است
آیت الله محمدی گلپایگانی گفت: از مهم ترین موضوعات اقتصادی برای حضرت 
آقا، مسائل معیشت مردم است. در حال حاضر در کشور افرادی داریم که واقعا 

نیازمند هستند و این افراد کم نیستند و زیادند.
آیت الله محمد محمدی گلپایگانی در گفت  وگو با ایلنا درباره فرمایشات رهبری 
مبنی بر اینکه  مســائل معیشتی مانند غبار مانع از دیده شدن اقدامات دولت 
شده و اینکه ایشان چه توصیه هایی به مسئولان درباره رفع مشکلات معیشتی 
مردم داشته و دارند، اظهار داشت: همواره یکی از سفارشات ایشان در دیدار با 
مسئولان عالی رتبه کشور، سفارش نسبت به رفع مشکلات مرتبط با معیشت 

و گرفتاری های مردم است.
رئیس دفتر رهبــر انقلاب ادامه داد: از مهم تریــن موضوعات اقتصادی برای 
ایشــان، مسائل معیشت مردم است. در حال حاضر در کشور افرادی داریم که 
واقعا نیازمند هســتند و این افراد کم نیستند و زیادند. وی گفت: همین افراد 
نیازمند دست از یاری و فداکاری برنمی دارند و این فداکاری ها را ما می بینیم و 
همیشه یکی از توصیه های حضرت آقا در دیدار با مسئولان درجه یک کشور، 

توجه به معیشت این مردم و رفع مشکلات معیشتی آنهاست.

رهبری

انتقاد آیت الله مکارم شیرازی از گرانی ها 
آیت الله مکارم شــیرازی در دیدار سید محمد آقامیری استاندار قم با تشکر از 
پیگیری های ایشــان برای به نتیجه رساندن پروژه های استانی و شهری اظهار 
داشــتند: مردم نسبت به پروژه منوریل و فرودگاه انتظار دارند که این پروژه ها 

هر چه زودتر به سرانجام برسد.
وی افزود: البته مردم نسبت به اینکه دربارۀ سفره شان گامی برداشته شده یا 
خیر؟ نیز از دولتمردان انتظار دارند. اگر قیمت مایحتاج ضروری و اقلام خوراکی 
مردم، کاهشی شــده، مردم راضی می شوند اما اگر افزایشی باشد مثل زمزمۀ 

گرانی نان در این صورت حرکت معکوس شده است.
آیت الله مکارم شــیرازی در پاسخِ اســتاندار که ما طبق خواست شما و دیگر 
مراجع عمل می کنیم، تصریح کردند: خواست ما خواست مردم است. خواست 

مردم هم این است که در زندگی شان تغییری حاصل شود.

حمله نماینده تندرو مجلس
به سلبریتی ها و ورزشکاران

یک نماینده مجلس گفت: اگر ما شعار مرگ بر آمریکا و مرگ بر اسرائیل سر 
می دهیم، به این علت است که آنان سالیان سال است که بر مردم جهان ظلم 

و ستم می کنند.
به گزارش مهر ســیدمحمود نبویان عضو هیأت رئیســه کمیسیون اصل ۹۰ 
مجلس با انتقاد از عملکرد شورای امنیت و سازمان ملل در وقایع اخیر و عدم 
حمایت از فلســطین، گفت: نهادهای بین المللی واکنشی جدی علیه اقدامات 
رژیم صهیونیستی نشان ندادند و به وظایف خود به خوبی عمل نکردند. حتی 
آمریکا، رژیم صهیونیستی را از لحاظ تسلیحات نظامی تجهیز می کند تا علیه 
مردم مظلوم فلســطین به کار گرفته شود. جالب است که رسانه های بیگانه از 
جمله بی بی سی و اینترنشنال هیچ واکنشی نسبت به جنایات صهیونیست ها 
نشان نمی دهند و در مقابل این جنایات سکوت کرده اند. نماینده مردم تهران در 
مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: در داخل کشور خودمان هم شاهد بودیم 
که سال گذشته برخی از ورزشکاران، بازیگران، سلبریتی ها و دانشجونماها بابت 
مرگ یک خانم چندین ماه کشور را به آشوب کشاندند و سوالمان از این افراد 
آن است که الان کجا هستید؟ آنان اگر حسن نیت دارند و از مرگ یک انسان 
برافروخته و ناراحت می شوند، پس الان هم باید بابت مرگ بیش از ۱۵۰۰ زن 

فلسطینی و علیه رژیم صهیونیستی موضع گیری کنند.

شمخانی:
واژه پیروزی از ادبیات نظامی صهیونیست ها 

حذف شده است
مشــاور سیاســی رهبری انقلاب گفت: عقب نشــینی مکرر با تلفات سنگین 
صهیونیست ها در حمله زمینی به  غزه، تغییر ادبیات نظامی در ارتش اسرائیل و 

حذف دائمی واژه پیروزی را نشان می دهد.
به گزارش ایلنا، دریابان علی شــمخانی در حســاب کاربری خود در شــبکه 
اجتماعی ایکس نوشــت: »واردشدن شکســت غیرقابل جبران به  اسرائیل در 
عملیات  طوفان الاقصی و عقب نشــینی مکرر همراه با تلفات سنگین در حمله 
زمینی به  غزه از نقطه نظر نظامی پیام روشــنی برای رژیم صهیونیستی دارد؛ 

»تغییر ادبیات نظامی در ارتش اسرائیل و حذف دائمی واژه پیروزی.«

پولیتیک

رویداد

سوشیال

مــاده ۷۵ لایحه پیشــنهادی برنامه هفتم 
توسعه بحث برانگیز شده است، ماده ای که از آن 
سر و صدای سرک کشیدن به زندگی خصوصی 
مردم به گوش می رســد. حــالا این ماده مورد 
توجه و نقد حقوقدانــان قرار گرفته، طوری که 
ان ها معتقدند این ماده از برنامه هفتم توسعه با 
اصول قانون اساس مغایرت دارد. به گزارش خبر 
آنلاین نمایندگان مجلس شورای اسلامی این 
روزها درحال بررســی مواد لایحه برنامه هفتم 
توسعه هســتند، برنامه ای که قرار است بعد از 
تصویبِ نهایی ســندی بالا دستی برای قوانین 
و مقررات شــود تا نقش راهنمای مسیر را ایفا 
کند، اما برخی از مواد این لایحه پیشــنهادی 
بحث برانگیز شده اســت، طوری که از ماده ۷۵ 
این برنامه ســر و صدای امکان دسترســی به 
اطلاعــات و داده های زندگــی خصوصی افراد 
به گوش می رســد، »راه اندازی ســامانه رصد، 
پایش و سنجش مستمر شاخص های فرهنگ 
عمومــی و ســبک زندگی مــردم« وظیفه ای 
اســت که در این ماده به دوش وزارت فرهنگ 
و ارشاد اســلامی برای »تحکیم سبک زندگی 
ایرانی اسلامی« گذاشته شده و »دستگاه های 
اجرایی و دارنــدگان پایگاه های داده مکلف اند 

نسبت به ارائه مســتمر و جامع داده ها به این 
سامانه به صورت برخط اقدام کنند.« البته این 
مــاده از مواد لایحه پیشــنهادی در گام اول و 
با اســتناد به اصل ۲۵ قانون اساسی نتوانست 
رضایت نمایندگان مجلس را جلب کند و برای 
بررسی بیشتر به کمیسیون تلفیق سپرده شد و 

حالا باید دید سرنوشت آن چه می شود.
چرا نظام تقننی اصرار دارد در زندگی 

خصوص افراد دخالت کند؟
جــدا از تصمیم گیری اعضای کمیســیون 
تلفیــق، کیفیت ماده ۷۵ لایحــه برنامه هفتم 
توسعه را میان حقوق دانان و وکلای دادگستری 
به پرســش گذاشتیم، محمدحســین زارعی، 
اســتاد حقوق عمومی دانشگاه شهید بهشتی 
به خبرآنلاین می گوید: »براســاس  دراین باره 
یک رویکرد اشــتباه از انقــلاب فرهنگی ما به 
دنبال طراحی و مهندسی اجتماعی از بالا و از 
سوی حاکمیت هستیم که کاملا اشتباه است. 
فرهنگ اساسا امری تاریخی است و نمی شود با 
دخالت و طراحی و مهندسی آن را تغییر داد یا 
به زور و قدرت حاکمیت به جامعه دیکته کرد.« 
وی ادامه می دهد: » قرار است سامانه ای شکل 
بگیرد که اطلاعاتی را براســاس شــاخص های 

فرهنــگ عمومــی در اختیــار نهادهایی قرار 
دهد، اما مشــخص نیســت که شــاخص های 
فرهنگ عمومی چه هستند؟ این شاخص ها چه 
تعریفی دارند؟ چه کسی باید این شاخص ها را 
تعریف کند؟ ضوابط آن چیست؟ درواقع مجلس 
به نوعی دست به تفویض موضوعی قانون زده 
و قرار است در جایی دیگر که مشخص نیست 
کجاست، این شاخص ها تعریف شود و به مرحله 
تشــخیص و رصد و پایش و اجرا ... برسد. این 
موارد که عرض کــردم از جنس قانون گذاری 
نیســت بلکه کاملا ابهام و اجمال و کلی گویی 

شده است.«
درهمین باره عبدالصمد خرمشــاهی، وکیل 
پایه یک دادگستری می گوید: »قانون هیچ وقت 
فرهنگ درســت نمی کند، فرهنگ یک مقوله 
پیچیده اســت، با الفاظ و قوانین نمی شود یک 
قالب درســت کنیم و آن را تــن مردم جامعه 
بپوشانیم، چیزی که مردم انتخاب می کنند باید 
میان شان مقبولیت داشــته باشد، با بخشنامه 
قطعاً فرهنگ درســت نمی شــود، کدام قانون 
توانسته سبک زندگی مردم را تغییر دهد؟ کار 

فرهنگی هیچ وقت با زور جلو نمی رود.«
وی ادامه می دهد: »رصد کردن این شکلی 

زندگــی مردم بــا حقوق شــهروندی و قانون 
اساسی مغایرت دارد؛ باید پرسید اصلًا تحلیل 
داده های زندگی مــردم و تصمیم گیری درباره 
آن ها به عهده چه کسی است؟ چه کسانی متولی 
آن هستند؟ اگر مردم از آن تمکین نکردند چه 
خواهد شــد؟ لذا این طور موارد مشــکلاتی در 
جامعه ایجاد خواهد کرد.« در واکنشــی مشابه 
هوشنگ پوربابایی، وکیل پایه یک دادگستری 
می گوید: »واقعــا تعجب می کنم نظام تقنینی 
ما چه اصراری دارد که به مســائل شــخصی و 
زندگی خصوصی افراد تا این حد مداخله کند، 
این درحالی ســت که می داند دخالت در امور 
شــخصی افراد، بنابر دستور امر و نهی نیست؛ 
حکومت ممکن است برای تنظیم امور جامعه 
به اوامر و نواهی توجه کند اما هرجاکه در امور 
شخصی و زندگی خصوصی افراد جامعه چه از 
منظر اجتماعی و چه از منظر تقنینی و قضایی 
سعی کرد با اوامر و نواهی با مردم برخورد کند، 

امر او نهی شد.«
ماده ۷۵ برنامه توسعه هفتم مغایر با 

قانون اساسی
همان طورکه گفته شد ماده ۷۵ لایحه برنامه 
هفتم توسعه با استناد به اصل ۲۵ قانون اساسی 

به کمیســیون تلفیق ارسال شــده که درباره 
آن تصمیم گیری شــود، زارعی درباره مغایرت 
این ماده با اصول قانون اساســی به خبرآنلاین 
می گوید: »بر اساس اصل ۹ قانون اساسی »هیچ 
فرد یا گروه یا مقامی حق ندارد به نام استفاده از 
آزادی به استقلال سیاسی ، فرهنگی ، اقتصادی و 
نظامی و تمامیت ارضی ایران کمترین خدشه ای 
وارد کند و هیچ مقامی حق ندارد به نام حفظ 
اســتقلال و تمامیت ارضی کشــور آزادیهای 
مشــروع را، هر چند با وضع قوانین و مقررات ، 
سلب کند.« که بر همین اساس حریم شخصی 
افراد حریم مشروع، مستقل و آزاد آنها محسوب 
می شود و کســی اجازه در اختیار قرار دادن یا 
گرفتن این اطلاعات را جز با رضایت وی ندارد. 
از طرفی براساس اصل ۲۵ قانون اساسی وقتی 
بازرسی و نرساندن نامه ها، ضبط و فاش کردن 
مکالمات تلفنی، افشــای مخابرات تلگرافی و 
تلکس، سانســور، عدم مخابره و نرساندن آنها، 
استراق سمع و هر گونه تجسس ممنوع است 
مگر به حکم قانون، پس دسترسی به اطلاعات 
شخصی از سبک زندگی و حریم شخصی آنها 

نیز قطعا ممنوع است.«
درهمین باره پوربابایی بیان می کند: »اینکه 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی یا شــورای 
عالی انقلاب فرهنگی بخواهد از طریقی مراکز 
دارنده اطلاعات داده را به ارائه داده و اطلاعات 
الزام کند با اصول متعدد قانون اساســی مانند 
اصل ۲۵ در تغایر اســت، و کســی اجازه ندارد 
داده های افراد را به سازمان ها و مراکز حاکمیتی 
ارائه کند. داده های مربوط به زندگی خصوصی 
افراد ممکن اســت با حیثیت، شغل و موقعیت 
اجتماعی شــان در تعارض باشد، قانون اساسی 
هــم این موارد را بــا صراحت مصون از تعرض 
تلقی کرده اســت، بنابراین در پرتو یک مقرره 
خلاف قانون اساســی نمی توان ایــن انتظار را 
داشــت که بخش های حاکمیتی بتوانند از آن 
استفاده کنند و داده های حقوق خصوصی افراد 
را برخلاف میل شــان دریافت کند، هیچ فرقی 
هم ندارد این داده ها را شرکت مخابرات یا یک 
شرکت خصوصی در اختیار سایرین قرار بدهد، 
آن چه اهمیت دارد ارائه داده های مربوط به افراد 
اســت، این که توسط چه کســی و چه سازمانی 
انجام شود ایجاد مجوز نمی کند.« در واکنشی 
مشابه خرمشــاهی می گوید: »قوانین که وضع 
می شود نباید با قانون اساسی در تعارض باشد، 
لذا هم در قانون اساسی و هم در قانون حقوق 
شــهروندی، کلی بر رعایت حقوق مردم تاکید 
شده است، اگر مردم دغدغه این را داشته باشند 
که ســبک زندگی شــان رصد می شود منجر 
به تظاهــر و مولد رفتــار تظاهرگونه در جامعه 

خواهد شد.«

سرکشی قانونی در زندگی مردم با ماده ۷۵ برنامه هفتم توسعه؟ 

فرهنگ را با زور نمی شود دیکته کرد

آمادگی وزارت اطلاعات جهت همکاری با حفاظت  قوه قضائیه

سخنگوی شورای نگهبان خبر داد

استعلام از وزارت اطلاعات، قوه قضائیه و اطلاعات سپاه درباره کاندیداهای انتخابات مجلس

وزیر اطلاعــات از آمادگی وزارت اطلاعات 
جهت همکاری با حفاظت واطلاعات قوه قضائیه 

خبر داد.
حجت الاســلام خطیب، وزیر اطلاعات در 
سی امین همایش روســای حفاظت واطلاعات 
قوه قضائیه با اشــاره به اقدامات دولت رئیسی 
عنوان کرد: تلاش دولت این است که بتواند در 
این دوره اقداماتی زیربنایی، اساسی و اثرگذار 
در کشــور به وجود بیاورد، یکــی از اقدامات 
بزرگی کــه این دولت بــه آن پرداخت بحث 
حــذف ارز ترجیحی بود کــه انصافاً یک اقدام 
شجاعانه ای بود که در برنامه پنجم، ششم، همه 
این ها آمده بود، ولی عملیاتی نشد. شاید تبعات 

و هزینه هایــش برای دولت خیلی زیاد بود، اما 
ایــن هزینه ها را پذیرفت و این اقدام اثرگذار و 

زیربنایی را مبنا قرارداد. 
وی ادامــه داد: نکته دومی که دولت تلاش 
می کنــد به آن بپردازد ایجاد رشــد اقتصادی 
است، در بحث رشد شــاخص های اقتصادی؛ 
رشد سرمایه گذاری، کاهش نقدینگی، کاهش 
بیــکاری، افزایش صادرات چه در حوزه نفت و 
چه در غیرنفتی و در بحث تقویت نظام مالیاتی، 
افزایش صادرات نفت، توسعه گاز، پتروشیمی و 
معادن، موفقیت های اساســی است که در این 

دوره حاصل شده است. 
وزیر اطلاعات خاطر نشــان کــرد: با همه 

ســختی هایی که امــروز وجود دارد، شــاهد 
افزایش ده برابری یارانه ها در کشور هستیم و 
ســرمایه گذاری در بحث مسکن و کریدورها و 
راه های ارتباطی شــمال، جنوب، شرق و غرب 
صورت گرفته و امروز شــاهد رشــد ترانزیتی 
در کشور هســتیم و در موضوع مولدسازی و 
همچنین در آزادســازی ارزها در جهت منافع 
کشــور موفقیت های بزرگی را به دست آورده 

است. 
وی تصریح کرد: دولت در موضوع سیاست 
خارجــی با تنش زدایی، ارتباطات و تعاملات با 
همسایگان توانست تعامل اقتصادی و ارتباطات 
سیاســی با کشورها را تســهیل کند؛ بنابراین 
امیدواریــم دولت با هدایت هــای مقام معظم 
رهبری )مدظله العالــی( بتواند در جهت یک 

نظام اقتصادی باثبات حرکت کند.
وزیر اطلاعات با اشــاره به انتخابات مجلس 
شورای اســلامی گفت: مشــارکت، حضور و 
همراهــی مــردم، می تواند امنیت زا باشــد و 

شرایط توسعه را پیش ببرد.
وی با تأکید بــر هم افزایی و تعامل جامعه 
اطلاعاتی گفت: دوســتان، برادران و همکاران 
شــما در مجموعه وزارت اطلاعات تمام تلاش 
و همت خود را به کار بســتند کــه بتوانند با 
هم افزایی، تعامل و با مشــارکت و با ارتباطاتی 

کــه با تعبیر جهــاد تفاهمی کــه رهبر عزیز 
و فرزانه مــان بــه کاربردند و وظیفــه خود را 
عملی نماید، امروز شــاهد هستیم که اقدامات 
امنیت زای کشــور موفق بوده و در عمل نشان 
دادیــم که می توانیم در برابر هر کشــوری که 
علیــه امنیت ما قدمی بــردارد اقدام بازدارنده 
داشته باشیم و باید تأکید کرد که سازمان های 
اطلاعاتی، حفاظتی و مجموعه دستگاه هایی که 
در جهت فعالیت های اطلاعاتی قدم برمی دارند، 
اعضای این موفقیت هســتند و تعاملی که در 
بین آن ها در این موفقیت فراهم شده می تواند 
این نقش را تداوم بخشد و یکی از استوانه های 
اساســی این مجموعه حفاظت واطلاعات قوه 

قضائیه است. 
خطیب خاطر نشان کرد: حفاظت اطلاعات 
قوه قضائیــه بــا دو عامل اساســی می تواند 
موفقیت هــای بزرگــی را به دســت بیاورد، 
یک پــاک بــودن مجموعه حفاظــت و دوم 
اینکه علاوه بر اشــراف، پیشــگیری، صیانت، 
هم افزایی، همکاری، تعامل و هر آنچه به شکل 
اساســی و جدی و اثرگــذار در صحبت های 
حجت الاسلام والمسلمین جناب آقای عبداللهی 
بود. این را تأکیــد می کنم که حفاظت زمانی 
موفقیت و اثرگذاری خود را صدچندان می کند 
که بازدارندگی ایجاد کند، ما در پیشــگیری، 

اشــراف و مقابله معمولاً اقداماتمان ســلبی و 
دفاعی است اگر آن را با برنامه ها و طراحی های 
ایجابــی اثرگذار و مانــدگار و بازدارنده همراه 
کنیم می توانیم نتیجه صدچندانی به دســت 
بیاوریم و این نقش اساســی در مبارزه با فساد 

خواهد داشت.
وی ادامه داد: بر این ملاحظه تأکید می کنم 
کــه حفاظت اطلاعــات قوه بایــد بداند یک 
مجموعــه قضایی یا یــک مجموعه کارمندی 
یا یک مجموعه وابســته نیست بلکه ماهیتی 
اطلاعاتــی دارد و هر چه بتوانــد بر این بنیه 
اطلاعاتی خود بیفزایــد و آن را تقویت کند و 
جنبه های حرفه ای آن را ســازمانی و نهادینه 
کند می تواند موفقیت های بزرگی را به دســت 

بیاورد. 
وزارت اطلاعات همانند گذشته، آماده همه 
نوع همــکاری و همراهی با حفاظت واطلاعات 
قوه قضائیــه اســت و آن را مجموعه ای لازم 
برای دســتگاه قضایــی می داند و بــر تداوم 
فعالیت و گســترش آن در مجموعه دســتگاه 
قضایی تأکید دارد و باید این مجموعه تقویت 
شــود و در مرکز حفاظت نیروهای ارزشمند، 
مخلص، متدین، اثرگذار و توانمندی هســتند 
 کــه می توانند در مبــارزه با فســاد توفیقات 

بزرگی را به دست بیاورند.

هــادی طحــان نظیف عضــو حقوقدان و 
ســخنگوی شــورای نگهبان، گفت: شــورای 
نگهبــان در مراحل پیش ثبت نــام و ثبت نام 
انتخابات، نظارت داشت و هر دو مرحله مورد 
پذیرش شوراست. این روزها در مرحله فرایند 
بررســی صلاحیت ها در هیات هــای اجرایی 

هستیم.
وی افزود: هیات های اجرایی برای بررسی 
صلاحیت ها دو هفته زمــان دارند و همزمان 
هــم از نهادهــای مختلــف ) ۵ نهــاد اعم از 
وزارت اطلاعات، قوه قضائیه، نیروی انتظامی، 
اطلاعات سپاه و ثبت احوال( استعلام میشود. 
۱۰ روز زمان استعلام اســت و ۱۴ روز زمان 
بررسیهاســت و با هــم، همپوشــانی دارند. 
این زمانی اســت که بررســی اولیه توســط 
هیات هــای اجرایی صــورت میگیرد. ترکیب 
هیات های اجرایی شــامل معتمدان مردمی و 
شــخصیت های فرهنگی، سیاسی و اجتماعی 
اســت و با فرایندی کــه در قانون پیش بینی 
شــده انتخاب میشوند؛ البته اشخاص حقوقی 

هم در آن حضور دارند. وی در پاسخ به سوالی 
درباره اینکه استعلام از قوه قضائیه مربوط به 
این مرحله اســت؟ گفت: بله، در مرحله پیش 
ثبت نام این موضوع وجود داشت و در مرحله 
ثبــت نام هم وجــود دارد و اگر چیز جدیدی 
باشد و ســوابق بیشتری پیدا شــود، در این 
مرحله مقداری دقیق تر رســیدگی میشود. در 
مرحلــه پیش ثبت نام بیشــتر موارد عینی و 
شکلی بود و بحث های مربوط به صلاحیت ها 

از این بعد خود را نشان می دهد.
طحان نظیف در پاســخ به این ســوال که 
دو هفته دیگر کار هیات های نظارت اســتانی 
شروع میشــود؟ گفت: بعد از اینکه هیات های 
اجرایی نتیجه بررســی خــود را اعلام کردند، 
کار هیات های نظارت استانی شروع میشود و 
ترکیب آنجا هم با تایید شورای نگهبان است 
ولی ترکیب مســتقلی اســت؛ لذا مرحله بعد 
مرحله شورای نگهبان است که نتیجه نهایی را 
اعلام میکند که در آنجا زمان طولانی تر است.
وی افزود: هیات های نظارت ۵۰ روز فرصت 

دارند و یک ماه فرصت شــورای نگهبان است 
و ممکن اســت برای مردم سوال پیش بیاید 
چرا اینقدر مراحل متعدد است و در هر کدام 
از این مراحل ممکن است نتیجه تغییر کند؟ 
باید بگویم این مراحل بخاطر اتقان کار است. 
بخاطــر اینکه برای قانونگــذار موضوع حقوق 
مردم و داوطلبان اهمیت داشــته وگرنه یک 
مرحله را پیش بینی میکرد و کار تمام میشد. 
برای اینکه کار دقیق انجام شود و حق داوطلب 
حفظ شــود و حق مردمی که به فرآیند طی 

شده اعتماد میکنند ضایع نشود، است.
وی بــا بیان اینکه بر اســاس قانون جدید 
را طراحی  انتخابات، ســامانه های جدیــدی 
کردیم که از این طریق پاســخگوی داوطلبان 
خواهیــم بود، گفت: مصمم بــه اجرای قانون 
شــفافیت منابع مالی کاندیداها در انتخابات 
پیش رو هستیم که امکانات و منابع کاندیداها 
در آن بــا جزئیات مشــخص شــده اســت. 
همچنین رفتارهای تبلیغات انتخاباتی نامزدها 

با این قانون بررسی خواهد شد.

وی گفــت: رســانه ملی در قانــون جدید 
انتخابات در راســتای ایجاد فضــای عادلانه، 
تکالیفــی دارد کــه از اجرای آن اســتقبال 
میکنیم. در پژوهشکده شورای نگهبان موضوع 
برنامه هفتم بررسی شده و در جلسه گذشته 

شورا به صورت غیر رسمی بررسی این مصوبه 
را آغــاز کردیم. همچنین همــه رویکردهایی 
که به لایحــه عفاف و حجاب وجود داشــت 
را شــنیدیم و در ۱۰ جلســه آن را بررسی و 

ابهامات آن را اعلام کردیم.

باهنر در گفت وگویی درباره حاشــیه های ایجاد شــده 
اظهاراتش درباره شرط گذاشتن برای حضور اصلاح طلبان 
در انتخابات، گفت: من در زندگی سیاســی ام تحلیل های 

صفر و صدی و سیاه و سفید را قبول نداشتم و ندارم.
اینکه بگوییم یک آدم بد اســت یــا خوب. نه بین بد و 

خوب بین صفر و صد، ۱۰۰ عدد است. 
وی افــزود: چون از اصلاح طلبان اســم بردید نکاتی را 

مطرح کنم. 
حتی همان ســال ۸۸ بعضی از دوستان تندرو ما را به 
ســاکت فتنه بودن متهم می کردند اما همان ســال ۸۸، 
ســیزده میلیون نفر به آقای مهندس میرحسین موسوی 

رای دادند.

 حــدود ۲۴ میلیون هم آقای احمــدی نژاد رای آورد. 
یک عده معتقد بودند کــه باید برویم این ۱۳ میلیون نفر 
را کشــف کنیم ببینیم چه کسانی هســتند اما من قبول 
نداشــتم. علت هم این بــود که اینها زمانــی به مهندس 
موســوی رای دادند که کاندیدای رســمی نظام جمهوری 
اسلامی بود و شــورای نگهبان تایید کرده و وارد انتخابات 
شده بود و هر کس هم به ستاد او رفته، موسیقی زده، خرج 
کرده، کمک کرده و رای داده حق طبیعی اش بوده است.

باهنــر تصریح کرد: بعــد از انتخابــات وقتی مهندس 
موسوی آن فتنه را شروع می کند، آن موقع باید ببینیم چه 

کسانی از مهندس موسوی حمایت می کنند. 
۹ دی ســال ۸۹ من خیلی ها را دیــدم که به مهندس 
موسوی رای داده بودند ولی در راهپیمایی ۹ دی شرکت و 

آنها را محکوم کردند.
بحث مان این است که یک شخص فتنه گر است و یکی 

برانداز است و دیگری قانون اساسی را قبول ندارد.

برخی اصلاح طلبان می گویند 
باید پای صندوق رأی بیاییم

نماینــده ادوار مجلس با بیان اینکه یک ســری ایران 
یکپارچه را قبول ندارند، گفت: پس اینها صلاحیت ورود به 
مراکــز حکومتی را ندارند.  اما در بین اصلاح طلبان خودم 
کامل شناســایی کردم، یک عده می گویند می خواهیم در 
انتخابات شــرکت کنیم و ما اگــر می خواهیم وارد قدرت 
شویم باید پای صندوق های رای بیاییم. یک عده هم دنبال 
تحریم هستند و می گویند تحریم می کنیم، رای نمی دهیم 
و شــرکت نمی کنیم.  من می گویم باید میان این دو گروه 
تفاوت قائل شد. آن کس که می خواهد تحریم کند، برانداز 

باشد و فتنه گر باشد بحث دیگری است.

باهنر: 

به میرحسین موسوی گفتم رقیب احزاب شوید نه رقیب نظام 

دادستان کل کشور به دادستان های سراسر کشور:
از انتشار اخبار و محتویات پرونده های جریانی 

جلوگیری شود
حجت الاسلام موحدی در جلسه هفتگی شورای معاونین دادستانی کل با اشاره 
به قوانین و مقررات بازدارنده در مورد عدم افشای اطلاعات و محتویات پرونده 
جریانی و ضرورت حفظ و مراقبت از آن گفت: هیچ شخص حقیقی و حقوقی 
مجاز نیســت محتویات پرونده جریانی را له یا علیه شخص یا اشخاص دیگر 
منتشــر و بازگو کند و در صورت تخلف مسئولیت قانونی برای مرتکب در نظر 
گرفته شــده است. وی با بیان اینکه در دســتگاه قضایی مراقبت می شود که 
محتوای پرونده ها در معرض افشــا و انتشار قرار نگیرد، گفت: نه تنها دستگاه 
قضایی ملزم به امانتداری و رازداری از زندگی مردم است بلکه ضابطان خاص و 
عام هم ملزم هستند در هر مرحله ای از پرونده نسبت به این موضوع حساسیت 

داشته و مراقب کنند تا اطلاعات پرونده افراد در اختیار دیگران قرار نگیرد.
حجت الاســلام موحدی با تاکید بر اینکه حفظ آبرو و رعایت حریم اشــخاص 
به حدی حســاس و محترم است که قانون صراحتا اعلام داشته که بدون اذن 
دادگاه، افشا و اعلام محتویات پرونده ممنوع است؛ بیان کرد: در مواردی بنا به 
حساســیت و موضوع پرونده نیز امکان اعلام جزئیات پس از صدور قطعی نیز 

میسر نیست و اشخاص حقیقی و حقوقی ملزم به رعایت این موضوع هستند.
دادســتان کل کشــور افزود: از همکاران به ویژه از قضات دادسرا انتظار داریم 
نســبت به این موضوع حساسیت بیشتری به خرج داده و مراقبت از اطلاعات 

اصحاب پرونده را پیوسته مدنظر داشته باشند.
وی ادامه داد: همچنین لازم است ضابطان در انتشار و اطلاع رسانی اطلاعات 
در اختیار، مراقبت های بیشــتری به عمل آورده و بــدون اجازه مقام قضایی 

صلاحیت دار از افشا و یا انتشار محتویات پرونده خودداری کنند.

عدلیه

سرلشکر باقری:
تنها راه حل مساله فلسطین، برگزاری همه پرسی است
رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح گفت: پیشــنهاد جمهوری اسلامی یعنی 
برگزاری یک همه پرســی برای همه فلسطینیان که برای آینده خود تصمیم 

بگیرند تنها راه حل مسئله فلسطین است.
سرلشــکر محمد باقری در همایش ملی پدافند غیرعامل کشور با بیان این که 
»فلسطین مهمترین موضوع جهان اسلام است«، اظهار کرد: هیچگاه نباید از 
اوج اهمیت این موضوع کاسته شود. ملت فلسطین پس از یک جنایت بزرگ 
ســرزمین خود را ۷۵ سال پیش از دســت داد. طوفان الأقصی نتیجه انباشت 
ظلم و کشتار صهیونیست ها بود. نسبت دادن این عملیات به خارج از فلسطین 
صرفاً سرپوش گذاشتن بر این شکست بزرگ است که رزمندگان فلسطینی با 
عملیاتی کم نظیر، قاطع و با طراحی داخلی خودشان و با سلاح های اکثرا داخلی 
آن را به دســت آورند. وی افزود: این عملیات نشــان داد حکومت و کشوری 
پوشــالی امکان سرپا نگه داشــتن خود را هم ندارد چه برسد به اینکه نقطه 
اتکای دیگر کشورها باشد. رئیس ستاد کل نیروهای مسلح تاکید کرد: عملیات 
بمباران هوایی صهیونیست ها در برابر عملیات رزمندگان فلسطینی که نشانگر 

عمق درک و دریافت آنان از استراتژی نظامی است.

دفاعی


